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                    ROČNÍK XXV
               PODZIM 2019 

obecní zpravodaj  
           Milí spoluobčané, 
   zdá se mi to nedávno, kdy jsme každý po svém vstupovali do roku 2019. Taky se mi zdá nedávno, když jsme na jaře 
slavili velikonoční svátky a v létě si užívali zasloužených dovolených.  Nyní jsme vstoupili do času, kdy se kolem nás 
zabarvují listy, z velké části je sklizena úroda a příroda se pomalu chystá k odpočinku. Jeden den je krásné skoro letní 
počasí a druhý den cítíte zimu za dveřmi. 
   Také to není tak dlouho, kdy jsme otevírali nově opravenou školu. Musím upřímně přiznat, že jsem si ten den 
užívala. Splnil se mi totiž dětský sen - být alespoň na jeden den kastelánkou. Bylo milé Vám všem, kdo jste došli, dělat 
s paní ředitelkou průvodce. Když jsem potom počítala, kolik občanů z Podbřezí a ze Lhoty si přišlo školu prohlédnout, 
dopočítala jsem se k číslu 182. Když k tomu přičtu všechny oficiálně pozvané návštěvy, dojdeme k číslu většímu než 
200. Děkuji Vám všem za účast, ale i za vzpomínky z dob kdy jste školu navštěvovali. Bylo milé s Vámi tyto okamžiky 
sdílet . 

   Na konci září se nám také podařilo dokončit 
dětské hřišťátko ve Lhotě Netřebě na návsi. I 
přesto že je to malý prostor, je to místo útulné. 
Kde jinde by se podařilo umístit takové hřišťátko 
- je v sousedství rybníčku na kterém plavou 
kačenky a vedle stojí stoletá lípa. 
Pokud jsem na začátku zmínila, že se mi zdá, že 
čas běží jako bláznivý, chtěla bych Vás upozornit 
na pár novinek. Od začátku roku 2020 je 
povinností obce 
odebírat zpět od 
občanů použité 
jedlé tuky, které 
samozřejmě již 
nelze vracet zpět 
do potravinářství 
a neměly by přijít 

ani do záchodů a tím pádem do kanalizace. Na stanovištích u kontejnerů v Podbřezí i 
ve Lhotě přibude tedy velká popelnice s názvem „použité jedlé oleje“. Občané si je 
budou sbírat doma do plastových lahví a potom ukládat do těchto popelnic. 
   Změna je i v bioodpadu. V měsících říjnu a listopadu bude jednu středu přistaven 
kontejner na trávu, květiny a malé zbytky ze zahrádek, druhou středu bude přistaven 
kontejner pouze na větve, které půjdou na štěpkování.  
   To je jen pár drobných úprav, které nás čekají. V roce 2020 by měl být vydán také 
obecní dokument „Program rozvoje obce“ na období 2021-2025. Je to dokument, 
který tvoříme my všichni. Prosím Vás tedy o zamyšlení se, které úpravy v našich obcích 
povedou ke všeobecnému blahu. Pokud Vás napadne nějaký bohulibý nápad, rádi ho 
na obci přijmeme a zapracujeme do programu pro příští období. 
   Na závěr mi nezbývá než poděkovat všem, kteří se starají o obecné blaho a o to, že 
se nám tady žije hezky a myslím si, že i bezpečně.     
                           Ester Horáková, starostka 
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
 

          Životní jubilea:         
           Říjen 

  Vojnarová Věra Podbřezí  75 let     Narodili se: 
  Hynková Marie Podbřezí  82 let        Rudolf Jureček        Podbřezí       30.7.2019 

  Novotná  Miloslava Lhota Netřeba  85 let         Rodičům gratulujeme! 
  Rydl Václav  Lhota Netřeba  89 let          
                                

      Listopad           ∞∞∞∞∞∞∞∞∞∞∞∞  
  Cvejn Josef  Podbřezí  65 let                                                   Úmrtí: 
  Piskora Josef  Lhota Netřeba  70 let                Klimešová Lidmila    Lhota Netřeba     10.6.2019 

  Endlerová Anna Podbřezí   80 let                                      Čest její památce! 
  Plíštil Bohuslav Lhota Netřeba  82 let 

  Koblása Josef  Lhota Netřeba  92 let       Diamantová svatba 

Růžena a Bohuslav Plíštilovi, Lhota Netřeba 
                           7.2.2019 
       Prosinec                                 
  Pavlíček Zdeněk Lhota Netřeba  60 let      
  Ehl Jaroslav  Podbřezí  65 let                                                                                     
  Novotný Josef Podbřezí 70 let 
  Novotná Libuše Podbřezí 75 let 
  Kovář Josef Podbřezí 80 let 
  Mach Václav Lhota Netřeba 80 let 
  Hanuš Václav Podbřezí 81 let 
 

              Oslavencům přejeme dobré zdraví!    
                                

 
 
 

 
Sdružení žen Podbřezí 
Milí spoluobčané, 
   začal nám nový školní rok a s ním každodenní 
koloběh pro ženy, maminky a zároveň členky 
Sdružení žen Podbřezí - vzdělávání dětí, dopravování 
je na jejich zájmové kroužky, péče o domácnost, 
sklizeň na zahradách, atd. Přes toto všechno 
nezapomínáme na aktivní činnost v našem spolku a 
připravujeme akce nejen pro občany naší obce. 
   Jak víte, nezisková organizace nevytváří zisk 
k přerozdělení mezi své členy, ale vkládá ho zpět do 
rozvoje organizace a k plnění jejího poslání. 
Odměnou, nikoli finanční, pro nás je Vaše účast na 
pořádaných akcích, pozitivní zpětná vazba a radost 
z povedeného díla. 
   Přijďte nás podpořit i v následujícím období. Připravujeme pro Vás tradiční: cvičení rodičů s dětmi, stezku odvahy – 
čtvrtek 31. 10. 2019, burzu dětského oblečení a potřeb – 1. 11. a 2. 11. 2019 a Babský bál – 1. 2. 2020. Budeme se 
na Vás těšit! 

                          Zbarvený a prozářený podzim přeje Marcela Volfová, předsedkyně 

SPOLKY A SDRUŽENÍ OBCE 
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SDH Lhota Netřeba 

   Na začátku vzpomínání na uplynulé léto chceme za všechny občany Lhoty Netřeby poděkovat naší starostce paní 
Ester Horákové, Honzovi Tomášovi a všem, kdo se zasloužili za realizaci 
nového dětského koutku u rybníčka a zvelebení toho malého prostoru 
na naší návsi. Je to takové veselé zákoutí, kde si děti vyhrají. Jednou 
jsem tam zahlédla už i brněnské děcka .  
   „První pátek“ v červnu se nakonec konal v sobotu 17. 6. 2019 u Paštů 
čp. 3. Příjemné prostředí, obsluha vzorná, pivo i uzené studené… co víc 
si přát.  No a „První pátek“ v srpnu se konal 9. srpna, tedy hned druhý 
pátek. To se projevilo jako výborná strategie, protože na dvorek 
k Paštom, kde se setkání opět konalo, přišla tento slunečný den 
spousta malých i velkých návštěvníků z blízkého i dalekého okolí a 
nálada byla výborná!  

   Jak jsme již informovali, je nutné sledovat 
všechny informační kanály, kterými dáváme 
vědět aktuální termíny a místa konání našich 
tradičních prvních pátků. Často se takto také 
svoláváme na stavění stanů a další podobné 
aktivity členů SDH. Asi to ještě moc členů 
neví, protože stavět stan jezdí víceméně 
stále stejná skupinka cca 6 lidí navzdory 
tomu, že je vždy potřeba nejméně 7 
dobrovolníků. 
 
   V měsíci srpnu oslavili významné životní 
jubileum hned dva členové našeho sboru, a 
to manželé Vlasta a Josef Paštovi. Zástupci 

sboru dobrovolných hasičů je navštívili, předali jim malé 
dárky a popřáli za celý sbor hlavně pevné zdraví. 
   Poslední naše letní aktivita byl opět „První pátek“ . 
Tentokrát se poštěstilo, že jsme se trefili a sešli se 6. září 
v hasičárně. Měli jsme kliku, že bedny se stanem byly právě 
půjčené, a když jsme přeparkovali automobil, nastěhovali 
dovezené stoly a lavice, přinesli ze shora židle, krásně se nás 

dovnitř vešlo i 20 
účastníků posezení!   
 

   Na podzim nás čeká 
tradiční, letos již VI. 
Lhotecký vejšlap.  
 

Těšíme se na další 
setkávání a přejeme 
všem pohodový a 
barevný podzim. 
 
 

                                                    
                                                          Za SDH Lhota Netřeba Petra Petříková                                            
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SDH Podbřezí 
 

   Letní dny a doba dovolených skončila a nastal krásný podzimní čas. Naše činnost o prázdninách se soustředí na 
pořádání taneční zábavy a koncertu dechové hudby. Tyto obě akce se konají vždy druhý týden v měsíci srpnu a ani 
letos tomu nebylo jinak. Páteční zábava se skupinou Rocksorry se vydařila i díky 
tomu, že nám vyšlo počasí. To nám vydrželo i na nedělní koncert dechové 
hudby Valanka. Za sebe chci poděkovat všem členům i nečlenům, kteří se na 
těchto akcích podíleli, ať už jako pořadatelé nebo brigádníci, či obsluha ve 
stáncích.  

   Začátkem září jsme se vždy scházeli na 
"Skaleckém srandamači". Na letošní výroční 
valné hromadě byla odsouhlasena změna. 
Letos se měla konat soutěž v požárním 
útoku „O pohár starostky obce". Zúčastnit 
se měla jak družstva z Podbřezí, tak i ze 
Lhoty Netřeby. Bohužel nám počasí 
nepřálo. Zima a déšť  nás donutili toto klání 
zrušit. 
    Občerstvení bylo již připraveno, a tak 
jsme postavili stan, narazili sud s pivem a 
opekli naložené výborné masíčko. Posezení členů sboru  a jejich rodinných 
příslušníků se i přes nepříznivé počasí vydařilo. Poděkování patří našim 
opékačům Z. Doubravskému a M. Zítkovi a také všem, kteří se podíleli na 
přípravě či přinesli něco dobrého ke kávě. Na soutěži "O pohár starostky" 
se snad společně sejdeme v roce 2020, ve kterém náš sbor bude také slavit 135. 
výročí od svého založení.  
   Se začátkem školního roku opět zahájil svoji činnost kroužek mladých hasičů. 

Do vybavení mladých hasičů byly zakoupeny nové dětské savice. 

 
Co připravujeme a na co Vás srdečně zveme v nejbližší době: 
 
Tradiční Kateřinské posvícení. 
23.11.2019 - od 20 hodin v Hostinci Skalka taneční zábava 
                          se skupinou Rocksorry 
25.11.2019 - průvod obcí a zábava s dechovou hudbou  
                        Valanka 
                     - večer Zlatá hodinka se skupinou Memory 
 
 

      Za SDH starosta sboru Pavel Mervart 
      
  

 

  Skaláci 
 

   Oddíl Skaláci v srpnu pořádal piditábor opět v Prorubkách. Děti obdržely předem zvací dopis   
od krále, aby se v masce pohádkové bytosti dostavily k audienci. A tak se princezny, loupežníci, 
víly, princové, čerti..... sešli v pohádkové říši, aby pochytali zlé skřítky, kteří ukradli část 
prapoknihy. Děti úspěšně postupně plnily klece, získávaly klíče od truhly s prapoknihou a 

nakonec zachránily celé pohádkové království. 
   S podzimem přicházejí i naše pravidelné schůzky. Budeme se setkávat na Skalce, v tělocvičně dobrušského 
gymnázia nebo v klubovně za gymnáziem.  
   Letos Pionýr v Dobrušce oslaví 50 let. Plánů máme mnoho, tak hurá do další padesátky. 
                                           . 
                                                                                                        Díky všem, kteří jsou s námi. Za Skaláky Jana Křepelová 
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SK Skalka 
 
Fotbalový turnaj (10.ročník) 
   Třetí květnovou sobotu 18. května 2019 se na místním hřišti za účasti rekordního počtu 29 hráčů uskutečnil desátý 
ročník fotbalového turnaje. Systémem každý s každým se utkalo těchto šest týmů: 
 
Flórbalisti: Filip Umlauf, Dominik Umlauf, Tomáš Ehl, Patrik Rašek, Jiří Hovorka 
Sněhurka + 4: Klára Harapátová, Zdeněk Volf, Tomáš Dyntar, Zdeněk Kaplan, Miloš Votroubek 
Růžový poníci: Otakar Prokeš, Roman Veselý, Milan Škuba, Šimon Zelený, Michal Hybeš 
Džusíci: Tomáš Cvejn, Josef Cvejn, Dan König, Jan Kodytek 
Polínka: Václav Kletečka, Jaroslav Kubec, Slávek Bílek, Miroslav Jarkovský, Vojtěch Mňuk 
Sázej to tam: Vít Janský, Jakub Volf, Tereza Novotná, David Valášek, Jan Gregor 

 
   Základní část vyhráli bez ztráty jediného bodu Džusíci, za nimiž se 
následně umístili Flórbalisti, Sněhurka + 4 a Polínka. Po vyřazovací části 
došlo ke změně pouze na prvních dvou místech, když se na nejvyšší 
příčku po úspěšném penaltovém rozstřelu ve finálovém duelu vyšplhali 
Flórbalisti. Podrobný přehled všech utkání najdete níže v tabulce.   
   SK Skalka děkuje všem zúčastněným i přihlížejícím za skvělé odpoledne, 
které si tento jubilejní ročník zasloužil. 

Za SK Skalka Josef Cvejn 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Volejbalový turnaj (5.ročník)  
    V sobotu 8. června 2019 uspořádal Sportovní klub Skalka další ročník oblíbeného volejbalového turnaje. Třiadvacet 
hráčů a hráček se rozdělilo do čtyř týmů, které se utkaly každý s každým. 
 
Favoriti: Václav Kletečka, Zdeněk Volf, Jana Křepelová, Lukáš Ehl, Eva 
Stodůlková 
Furtzůza: Tomáš Ehl, Josef Cvejn, Jana Volfová, Dana Konečná, Zuzana 
Jarkovská, Diana Grimmerová 
Černá díra: David Kletečka, Filip Umlauf, Martin Stodůlka, Jakub Volf, 
Šimon Zelený, Nikola Bohunková 
Pilníček na nechtíček: Jan Křepela, Jiří Hovorka/Ladislav Konečný, Tereza 
Novotná, Ester Horáková, Hana Konečná 
 



ROČNÍK  XXV          PODZIM  2019 
 Stránka 6 

   Všechna utkání byla odehrána na novém hřišti, jelikož to staré bylo po ranním dešti pod vodou. I přes to proběhlo 
vše v klidu a bez spěchu a vítězem se stala Černá díra, která překvapivě porazila samozvané Favority. Jak je možné si 
všimnout v níže uvedené tabulce, výsledky dvou posledních utkání dochovány bohužel nejsou. Zdali za to může pivo, 
tequila nebo prostě jen lajdáctví pořadatelů, to už si rozhodněte sami. 
   Děkujeme všem za účast a za příjemně strávené odpoledne. 
 

 
  Za SK Skalka Josef Cvejn 

 
Turnaj v Benďáku (8.ročník) 
   V sobotu 31. srpna 2019 se uskutečnil 8. ročník turnaje v benďáku. Za krásného, až tropického počasí, se na hřišti za 
školou sešlo 16 hráčů. Po společné domluvě se hráči rozdělili do tří výkonnostně vyrovnaných týmů: 
HC Sotva lezu: Zdeněk Kaplan, Vašek Kletečka, Matěj Stodůlka, Josef Cvejn ml., Lukáš Ehl. 
HC Černí: Diana Grimmerová, Míra Jarkovský, Filip Umlauf, Pavel Hanuš ml., Jarda Kubec. 
HC Smůla na nás vlezla: Lída Grimmerová, Tomáš Ehl, Milda Novotný, Dan Mňuk, Jirka Řízek, Jirka Hovorka  
   Týmy odehrály zápasy systémem každý s každým a to dvoukolově. První tým z tabulky postupoval přímo do finále, 
zbylé dva týmy si musely zajistit postup přes semifinálový zápas. Po celý turnaj se nejvíce dařilo týmu HC Sotva lezu, 
který bez jediné porážky obsadil v tabulce první místo a ve finále si bez problémů poradil s týmem HC Černí v poměru 
8:4. Název vítězného týmu neodpovídal výkonům hráčů na hřišti a naprosto zaslouženě turnaj ovládli. Na druhém 
místě se tedy umístil tým HC Černí, který v semifinále porazil tým HC Smůla na nás vlezla výsledkem 7:4. Nejlepším 
střelcem turnaje se stal s 12 zásahy Filip Umlauf z týmu HC Černí. Turnaj se nesl v pohodovém duchu a díky 
ochlazování chutným pivním mokem nikdo nepřišel k úpalu. Všem hráčům a fanouškům děkujeme za účast a těšíme 
se na příští ročník. 
      
      
     

Za SK Skalka Jiří Hovorka 
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Open air Doruška 2019 (4.-6. července)  
   Od 4. července se v Dobrušce konal již 6. ročník největšího trojkového florbalového turnaje pod širým nebem, který 
byl 6. července zakončen finálovými zápasy. Turnaje se zúčastnilo 174 týmů (128 v kategorii mužů, 
32 v kategorii žen a 14 v kategorii veteránů), které se sjely ze všech koutů České republiky a Slovenska. První dva dny 
nabídly souboje v osmičlenných skupinách, ze kterých 4 nejlepších postoupily do play-off – to se hrálo poslední 
den. Turnaj jsme odehráli ve složení: Filip Umlauf, Dominik Umlauf, Jakub Volf, Jindřich Vojnar, Vladimír Mičian, 
Patrik Rašek a Josef Pohl. Zápasy ve skupině dopadly následovně:  
SK Skalka-Šmudlíci (Praha) 2:3,  
SK Skalka-IBK Prešovský tlak (Brno) 3:2,   
SK Skalka-Dynamo pivovar (Česká Skalice) 1:2,   
SK Skalka-Čevapi s cibulou (Praha) 4:1,   
SK Skalka-Krásní a nezkrotní (Skuhrov nad Bělou) 2:4,   
SK Skalka-SK Slatina (Náchod) 2:4 SK Slatina loňský ročník vyhrála a 
letos se umístila na 4. místě.   
SK Skalka-Zažiješ Ameriku 2:1.   
 
   Ve skupině jsme nakonec skončili na 5. místě se ztrátou 1 bodu na 
čtvrté postupové místo. Turnaje se zúčastnilo více jak 1500 
florbalistů z celé republiky, odehrálo se 720 zápasů a vítězem se 
stal tým v čele s českými reprezentanty a účastníky posledního 
mistrovství světa ve florbale, tým Jackpot B. Nejlepší střelec turnaje 
byl Adam Delong, který byl na posledním mistrovství světa v All-
Star týmu. 

Za SK Skalka Filip Umlauf 

Duatlon 2019 
   V sobotu 14.9.2019 se konal již 11. ročník skaleckého duatlonu. Jako první se v odpoledních hodinách do svého 
závodu pustily děti, které byly rozděleny do tří věkových kategorií. Nejmladší kategorii do 5 let ovládla Anežka 

Kasperová a za ní následovali druhý Šimon Stodůlka, třetí 
Eda Kasper, nejmladší účastník  letošního duatlonu, a 
čtvrtá Eliška Novotná. První místo v kategorii do 6 let získal 
František Stodůlka, před druhým Josefem Novotným a 
třetím Tadeášem Hrubým. V nejstarší kategorii zvítězil 
Jakub Touc, druhé místo obsadil Jakub Stodůlka, třetí 
Kamila Čermáková, čtvrté Tomáš Hrubý a pátá byla Alena 
Čermáková. 
   Po dětech vyrazili závodit muži a ženy. Bohužel se 
zúčastnilo pouze 8 mužů a 2 ženy. Závodníky čekalo 19 
kilometrů na kole, a poté následovaly 3 kilometry běhu. 

Závod měl jasného favorita – Tomáše Kaspera, který svoji roli 
začal od začátku naplňovat a všem se vzdalovat. Na druhém 
místě se dlouho držel Lukáš Ehl, kterého bohužel kousek před 
cílem potkal dvojitý defekt a závod nedokončil. Díky tomu se 
otevřel souboj o druhé místo, jenž se odehrával ve čtyřčlenné 
skupině, ve které jeli jmenovitě Filip Umlauf, Matěj Stodůlka, 
Slavomír Bílek a Jakub Volf. Pořadí se tu od začátku střídalo 
každým kilometrem. V čele skupiny byl každou chvíli někdo 
jiný, ale nikomu se nepovedlo své protivníky žádným 
nástupem odtrhnout. Do cíle cyklistické části dojeli v rozmezí 
pouhé minuty a bylo jasné, že rozhodne běh. 
   Závod nakonec suverénně ovládl stylem start-cíl Tomáš Kasper. Souboj o druhé místo byl velmi dramatický. 
Nejlepší běh z celého startovního pole předvedl Jakub Volf a dokázal se posunout z pátého místa po kole na 
vytoužené druhé místo. Taktéž dobrý výkon v běhu pomohl Slavomíru Bílkovi, který poskočil ze čtvrtého na 
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medailové třetí místo. Naopak stupně vítězů opustili v běžecké části čtvrtý Matěj Stodůlka a pátý Filip Umlauf. Na 
šestém místě závod dokončil Zdeněk Volf a sedmý doběhl nejmladší účastník mužské kategorie Ondřej Bílek. Závod 
žen byl velmi vyrovnaný, obě ženy se měly po dobu celého závodu na dohled, ale Jana Křepelová byla přeci jen o 
něco málo silnější a dokázala velmi těsně Terku Novotnou porazit.  
   Všem, kteří se závodu zúčastnili, děkuji za účast a pevně věřím, že si závod užili.            

Za SK Skalka Filip Umlauf 
  
Duatlon – jak to vidím já 
 

   Filip vám vylíčil věcnou stránku věci a já se vrhnu na emoce, neboť ty při každém správném závodu musí být. 
Napřed jsme pracovali s emocemi dětí. Aby se téměř na každé dítě dostalo medailové umístění - zejména v těch 
citlivých věkových skupinách, kdy už umí počítat, ale ještě ne prohrávat – rozdělily se děti do skupin po třech. Ty, 
které počítat ještě neumí, mohly být čtvrté, protože diplom, sušenku a pitíčko dostaly všechny děti. Horší to bylo 
s kategorií starších dětí, kde si někteří budou muset na prvenství pár let počkat, než jim odroste konkurent do 
kategorie dospělých. Děti podaly parádní výkony a všechny trať dojely a doběhly ve zdraví, uf. 
   Později začala dospělácká část. Ženský duatlon vypadal zdánlivě nesoutěžně, jelikož se sešly jen dvě cyklistky. 
Přesto se však hned po startu rozpoutal lítý boj. Zejména můj boj o to, abych hned za humny neztratila z dohledu 
peloton. Tempo mi přišlo již ze začátku vražedné a můj předpoklad, že to brzy opadne, se ukázal být lichý. Šanci dojet 
Janu Křepelovou jsem měla jen při sjezdech (tím, že jsem si nasadila helmu, jsem při sjezdech odložila mozek) a ve 
chvílích, kdy jí spadl řetěz. To jsem se pod rouškou nezištné kamarádské pomoci snažila chytit dech a ze sedlové 
brašničky vyhrábla hroznový cukr. Musela bych si ho ale asi šňupnout nosem, aby ze mne vymáčknul rychlejší tempo. 
Můj cíl byl udržet Janu alespoň na dohled. A byl to krutý pohled, oranžové triko se třepotalo v bezpečně 
nedohonitelné vzdálenosti a Janin vzpřímený posed vypadal, jako kdyby byla na zdravotní projížďce! Jako by si ani 
nevšimla těch dlouhých stoupáků na polních cestách! Já jsem ždímala řidítka, potila krev, šlapala jak divá, funěla jak 
parní lokomotiva a snažila se nevšímat se mnou jedoucího Ondry Bílka, který rovněž vypadal, jako by byl na výletě. 
Vzdálenost mezi mnou a Janou se nesnížila ani po bezhlavém sjezdu do Kamenice. To už jsem Janu ani neviděla. Po 
chvíli ukrutného šlapání jsem si začínala pohrávat s myšlenkou, že špatně odbočila, a moje jméno by se tím pádem 
mohlo opět zaskvít na podnožce toho slavného duatlonového poháru. Chvíli jsem se tou představou opájela, až jsem 
u Hnojiště opět před sebou v dálce uviděla to oranžové triko, jak zdánlivě bez námahy proplouvá trasou směrem ke 

Skalce (nebýt totiž toho, že kvůli přehazovačce opět Jana slezla 
z kola, tak bych ji až do cíle vůbec nespatřila). Po jízdě následoval 
běh, ale ten už nebyl emočně zajímavý. Kromě toho, že je člověk rád, 
že na nohách tak tak vrávorá, jde o mechanické kladení nohy před 
nohu; pomyšlení, že by jeden mohl zrychlit už neexistuje. Už je jen 
otázka osobní cti, jestli to člověk „uběhne“ celé, nebo kousek půjde, 
ovšem s tím rizikem, že už ty nohy k běhu nerozhýbe! Na konci 
závodu zbývá jen protrhnout hrudí cílovou pásku z toaleťáku, 
vydýchat se a poděkovat soupeřce za vskutku, ale vskutku kvalitní 
závod. Jano, díky!  
   Také bych ráda poděkovala pořadatelům – stavěčům trasy i těm, 
kteří to jistili ze hřiště. Trasa byla hezky vymyšlená, obsahovala 
spoustu neobvyklých výhledů a neježděných cest a zvláštní ocenění si 
zaslouží značení odboček, které bylo… pikantní! ;-) Děkujeme. Na 
příští ročník nezbývá než nalákat ostatní spoluobčany, kteří mají kolo 
–  pojďte se projet, je to moc fajn! 
        

            Terka Novotná 

 
 

A nakonec  ještě pozvání na Skalecký turnaj v nohejbale. 
V sobotu 5. října 2019, začátek 10:30 na hřišti za školou, přihlášky do 3. října na 

email:Kaplan3@seznam.cz 
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KONEC LETNÍHO ČASU 
 

Ze soboty 26. října na neděli 27. října 2019 
si nezapomeňte posunout ručičky hodinek o jednu hodinu zpět na středoevropský čas. 

 

 

 

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU 

DLUHY, EXEKUCE, BYDLENÍ  
Je vám více než 50 let? 

Uzavřeli jste nevýhodnou smlouvu a nevíte, jak se jí zbavit? 

Trápí vás vaše dluhy nebo exekuce? 

Bojíte se, že vám kvůli dluhům vašich blízkých exekutor vybílí byt nebo účet? 

Přemýšlíte o řešení dluhů osobním bankrotem? 

Bojíte se, že přijdete o bydlení? 

 

Pro velký úspěch a zájem vás občanů o mobilní právní poradnu zorganizoval Odbor sociálních věcí a 

zdravotnictví MěÚ Dobruška její pokračování.  

  

MÍSTO: Centrum pro všechny generace Dobruška (nachází se zde RC Sedmikráska a 

VK Vješák, náměstí F. L. Věka 24, Dobruška- vchod od občerstvení U Sedmikrásky).   

DATUM: 22. 10. 2019  

ČAS: 10:00 – 17:00  
Občané, kteří budou mít zájem o bezplatnou individuální advokátní pomoc, mají možnost objednání 

konzultace na telefonním čísle 776 703 170. Přednost budou mít občané objednaní.  
Bližší informace vám sdělí:  
Ing. Mgr. Simona Dolková  494 629 621 
 

NA KONZULTACI SI S SEBOU PŘINESTE POTŘEBNÉ DOKUMENTY, KTERÉ SE K VAŠEMU 

PROBLÉMU VZTAHUJÍ. 
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                                                 ELEKTROODPAD 
    V týdnu od 21. října bude také možné se v Podbřezí zbavit starých elektrospotřebičů, 

jako jsou staré ledničky, pračky, sporáky, mikrovlnky atd.  
Tyto spotřebiče můžete odložit u staré hasičárny v Podbřezí – 
naproti Kovářovým. SDH Podbřezí nabízí také pomoc při 
odvozu velkých spotřebičů.  
    
   Lhotečtí občané se mohou zbavit starých elektrospotřebičů 
a dovézt je 21. října ke kontejnerům.  

 
 

 

 provede v naší obci mobilní svoz NEBEZPEČNÝCH ODPADŮ 
 

 v sobotu         26. října 2019 
 

 stanoviště:     Podbřezí před OÚ                8,00 – 8,25 hodin  
                Lhota u kontejnerů              8,30 – 8,45 hodin 
 

      Vybírané nebezpečné odpady: 
 

oleje nebo tuky, barvy, lepidla, pryskyřice, rozpouštědla, kyseliny, hydroxidy, fotochemikálie, detergenty, 
odmašťovací prostředky, staré léky, pesticidy, akumulátory (i plné), monočlánky, zářivky, výbojky    
    

      Další odpady, které od Vás odebereme: 
 

 pneumatiky (osobní bez disků),  
 

JINÉ ODPADY NEŽ ZE SEZNAMU NEODEBÍRÁME!   : 493 646 750     

 

VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY 
   Od pondělí 21. října 2019 budou u Obecního úřadu 
v Podbřezí a u hasičské zbrojnice ve Lhotě přistavené 
kontejnery na velkoobjemový odpad. Doba 
přistavení se předpokládá do neděle 27. října 2019. 
 



ROČNÍK  XXV          PODZIM  2019 
 Stránka 11 

 

Vítání občánků 
 
   Ve středu 11.9.2019 proběhlo na 
obecním úřadě vítání 4 nových občánků. 
Za účasti rodičů, prarodičů a sourozenců 
jsme slavnostně přivítali 2 holčičky a 2 
chlapečky. Paní starostka pověděla něco 
málo slov a děti ze ZŠ povídání zpestřily 
písničkami, které pro radost nás všech 
zazpívaly. Každý obdržel nějaké drobné 
dárky a poté jsme poseděli u kávy. Bylo 
to příjemné odpoledne, kdy jsme si 
popovídali a mohli se navzájem blíže 
poznat. 
 

Za OÚ Andrea Dušková 
 
 
 
 
 
 
 

Promítej i ty  
 

I letos se můžeme sejít před naším skaleckým stříbrným plátnem a podívat se 
společně na filmy, které bychom si doma sami možná nepustili. Výběr tří filmů 
z dokumentární filmotéky Člověka v tísni nás nechá nahlédnout trochu pod 
pokličku současných problémů světa. Nechme si ukázat i jiné pohledy na věc. 
Plánované datum projekcí – ve čtvrtek od 19 hodin v Hostinci Skalka po 14 dnech. 
Start 31. října, pak 14. a 28. listopadu.  
Thule Tuvalu 
Grónské městečko Thule je nejseverněji obývaným místem na Zemi. Tuvalu je polynéský 
ostrovní stát. Místa od sebe vzdálená více než jedenáct tisíc kilometrů jsou však dnes osudově 
propojena. Tající led v Grónsku zvedá hladinu oceánu, který tak brzy zaplaví nízko položené tichomořské ostrovy. 
Zatímco se experti dohadují, jak změně klimatu zabránit, obyvatelé Thule a Tuvalu čelí už dnes jejím nezvratným 
dopadům v každodenním životě. Dokument zblízka sleduje osudy několika místních rodin, které si uvědomují, že 
jejich tradiční způsob života a obživy spěje rychlostí tajícího ledu ke změně.  
Stát se tím, kým jsem byl 
Časosběrný dokument o vztahu malého chlapce a starého mnicha zasazený do panoramat indického Himálaje 
ukazuje na silné pouto Tibeťanů v indickém exilu k dávno ztracenému domovu. Pětiletý Padma Angdu není obyčejný 
chlapec. Byl rozpoznán jako reinkarnace duchovního učitele v Tibetu. Chlapce vezme pod ochranu starý mnich a 
léčitel a následujících sedm let mu je oporou. Korejský film z roku 2017. 
Čas lesů 
Francouzský dokument z roku 2018 uvádí, že lesů přibývá, diverzita však klesá. Jaké jsou cesty k životaschopnému 
lesu? Těžaři dřeva s monstrózní mechanikou připomínající Transformers vidí les pouze jako výdělečnou plantáž na 
dřevo, kde není místo pro živé tvory. A proti nim stojí ochranáři, lesníci či dřevorubci, kteří les chápou jako živoucí 
kontinuum a kteří usilují o jeho zachování. Režisér dává nahlédnout do každodenní rutiny pestré škály lidí spjatých v 
dobrém i ve zlém s lesem. Zpovídá je a sleduje v jejich přirozeném prostředí, aby divákům přiblížil širší aspekty 
lesního hospodaření i osobní filozofii těch, kdo se na něm tak či onak podílejí. Ať už jako nositelé trendů činících z 
lesa „továrny na dřevo“, nebo jako zastánci kultivačních přístupů. 
                              Za organizátora Terka Novotná 
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Upozornění na povinné čipování psů !!!! 
 
   Povinnost opatřit psa čipem ukládá majitelům novela veterinárního zákona 
a současně také nařízení EU. 
   Novela nabývá účinnosti od 1. ledna 2020, takže, kdo nenechal psa dosud 
očipovat, má na to čas do konce tohoto roku. 
  Těm, kteří toto nařízení nesplní, hrozí ve finále pokuta až do výše 20 tisíc 
Kč, navíc neočipovaným psům nebude prý,  z pohledu zákona, uznána 
platnost očkování proti vzteklině, i když zvíře očkováno bylo a má to řádně 
zaznamenáno v očkovacím průkaze. 
   Štěňata musí být označena mikročipem nejpozději v době prvního 
očkování proti vzteklině, tedy nejpozději v půlroce věku. Povinnost nechat 
psa očipovat se nevztahuje na majitele zvířat s čitelným tetováním, které 
bylo provedeno před 3. červencem 2011. 
  Kontroly bude provádět Státní veterinární správa prý spíše namátkově a 
inspektoři se budou zaměřovat především na problematické chovy psů a tzv. 
množírny. 
   O povinném čipování koček se zatím neuvažuje, přesto označených koček přibývá, neboť se tím výrazně zvyšuje 
majitelům pravděpodobnost nalezení a návratu jejich zatoulaných miláčků. 
   K vlastnímu čipování se používá mikročip o velikosti zrnka rýže, který bude zvířatům vpraven veterinářem pod kůži 
pomocí jehly. Zdravotních komplikací se prý nikdo bát nemusí, obal čipu je vyroben z materiálu, který eliminuje riziko 
reakce organismu na cizí těleso. 
    Co se týče ceny, při čipování veterinářem zaplatíte za cenu čipu a za vlastní práci veterináře. Ceny čipů se pohybují 
od 200 do 500,- Kč, cena práce veterináře od 300 do 900,-Kč. Vyplatí se zjistit nabídky veterinářů v okolí. V souvislosti 
s povinným čipováním se objevují nápadně levné mikročipy především asijské provience. 
Je třeba mít na paměti, že čip má sloužit psovi po celý jeho život a proto se asi nevyplatí zejména na tomto šetřit. 
    Doporučuje se také registrace čipu do registru / není povinná /, některá veterinární zařízení toto provádějí zdarma 
již při vlastním čipování, pozdější registrace, např. nutná při výjezdu zvířete do zahraničí apod. budou 
zpoplatněna částkou 200,-Kč a výše. Než své zvíře zaregistrujete, měl by se každý zajímat zejména také o to, jak 
dlouho daný registr existuje, jaká je dostupnost jejich operátorů nebo i jejich začlenění do mezinárodní vyhledávací 
sítě. Největším registrem u nás je Národní registr majitelů zvířat, který provozuje společnost Alterkan, s.r.o. 
     Registrace čipu sice není povinná, ale určitě se vyplatí, bez ní čipování ztrácí svůj hlavní smysl, kterým je snadná 
dohledatelnost a evidence vašeho zvířete. Úspěšnost nalezení majitelů, kteří si svého psa zaregistrovali, je velmi 
vysoká, snižuje ji pouze okolnost, že někteří majitelé zapomínají aktualizovat své kontaktní údaje, např. změnu 
telefonního čísla, adresy nebo e-mailu. 
     Zpracováno dle článku z internetu - povinné čipování psů, vše co potřebujete vědět /zkráceno/. 
            Jan Tomáš st. 
               

Pronájem bytové jednotky           
       
V objektu č.55 v Podbřezí bude k dispozici k pronájmu bytová jednotka v  1. patře domu (2.n.p.), která je prozatím 
obsazena nájemcem, který ji  dle předběžné dohody opustí k 1.lednu 2020.  
Jedná se o malorozměrný byt 3+1, vybavený kuchyňskou linkou a vytápěním akumulačními kamny.  
Upřednostňuji mladou rodinu – partnerskou dvojici i s dítětem. Podmínka je, nekuřáci !!!  
 
Informace na telef. čísle 603492565 nebo osobní jednání na místě.  Josef Veska, - UNIVEL  

Podbřezí 55  
518 03 p.Podbřezí  
603492565  
veska.univel@tiscali.cz 
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Schůze zastupitelstva obce Podbřezí 
 
        

           
Schůze ze dne 20.6.2019 
schvaluje 

  Dodatek č. 2 na méněpráce se společností STRABAG a.s., ponížení je o 13.761,80 Kč vč. DPH od  

původní ceny. 

 Dodatek č. 1 na vícepráce s firmou Kerson spol. s r.o., navýšení je o 341.428,19 Kč vč. DPH od 

původní ceny. 

 a) Dodatek č. 19 s firmou Aqua servis, a.s., 

b) vstup do Memoranda o spolupráci při uplatňování regionální ceny za vodné v rámci cenové unie 

„Dobruška a obce“, 

c) schvaluje starostku obce Ester Horákovou jako zástupce obce v cenové komisi.                                                                                                                         

 Rozpočtové opatření č. 8 ve výši 2.000.000,- Kč. 

 Navržené řešení stavby Suché retenční nádrže Mělčany dle předložené projektové dokumentace. 

 Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene a smlouvu o právu provést stavbu č.: IV-12-

2018772/01 a č.: IV-12-2018772/02. 

 a) Rozdělení Změny č. 1 Územního plánu Podbřezí ve zkráceném řízení na 1a pro žadatelku Petru 

Petříkovou a 1b pro žadatelku Lenku Mikušovou, 

b) pověřuje starostku obce Ester Horákovou v jednání s Úřadem územního plánování Dobruška a 

projekčním ateliérem Régio s.r.o. 

Schůze ze dne 30.7.2019 
schvaluje 

  Dodatek č. 2 na vícepráce s firmou Kerson spol. s r.o., navýšení je o  55.692,04 Kč vč. DPH. 

bere na vědomí 
 Zprávu zastupitele obce A. Novotného st. o stavu odvodnění MK na parc. č. 797/1. 

Schůze ze dne 12.9.2019 
schvaluje 

  Vydání Změny č. 1a Územního plánu Podbřezí. 

   a) Směnu pozemků mezi Obcí Podbřezí a manželi Antonínem a Evou Novotnými, a to pozemky                      

parc.   č. 701/29 a parc. č. 884/6 za pozemek parc. č. 701/30, obě směny jsou o výměře 259 m2, 

b) doplatit manželům Novotným rozdíl ceny, který činí 1.953,- Kč. 

 Koupi pozemku parc. č. 3503/2 o výměře 19 m2 a pozemku parc. č. 3504/ o výměře 11 m2 v k.ú 

Podbřezí od manželů Brandejsových, Dobruška, v ceně 4.500,- Kč. 

 Pořízení herních prvků na školovou zahradu ve výši 104.060,- Kč vč. DPH od firmy YGGDRASILMONT 

s.r.o. Praha. 

 Uzavřít Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti na obecním 

pozemku parc. č. 3425 v k. ú. Lhota u Dobrušky pro akci Podbřezí – Lhota Netřeba, 3255 – přípojka 

k NN, IP-12-2011120 s firmou ČEZ Distribuce, a.s. 

 Navýšení ceny u autorského dozoru na akci „Stavební úpravy čp. 3 v Podbřezí – 11. etapa“ o 

60.742,- Kč na konečnou cenu 113.014,- Kč vč. DPH. 

bere na vědomí 
 Pořízení softwarového produktu Codexis green od společnosti Atlas Consulting spol. s r.o.,  

                             v ceně 33.000,- Kč bez DPH s licencí na 3,5 roku. 
 Záměry k řešení přednesené zastupitelem A. Novotným st. 
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Ranní kávička v knihovně       
 

   V úterý 24.9.2019 jsme se po delší době opět sešli v knihovně při tzv. Ranní kávičce. 
Je to příjemné posezení a setkání všech generací, kdy přineseme nějaké dobroty, 
uvaříme čaj a kávu a popovídáme si o nějakém tématu, nebo jen tak obecně o tom, jak 

to bývalo kdysi a jaké je to dnes.  Verča Votroubková, která kavárničky organizovala a které tímto děkujeme, 
nastupuje zpět do zaměstnání, takže organizaci teď musí převzít někdo z dalších. Slíbili jsme si ale, že se budeme 
scházet i nadále. Tak dámy sledujte vývěsky, a příště se budeme těšit i na Vás!   
                 Andrea Dušková 

 

∞∞∞∞∞∞∞∞∞∞∞∞                                                                                            
                                                                

 
 
                                  Základní a Montessori mateřská škola 
 
 

Nový školní rok v novém 
 
   Přes všechna úskalí a nesnáze můžeme sdělit světu, že máme hotovo. Škola je opravená, vylepšená, bezbariérová, 
bezpečná. To, co se v samém počátku zdálo téměř nemožné, se povedlo. Od počátečního nápadu převedeného 
v projekt na rekonstrukci školy uplynulo dlouhých deset let. Dovolte mi malou rekapitulaci. V roce 2009 
Obec Podbřezí rozhodla, že už není čas ztrácet čas čekáním na den, kdy bude na hromádce celá suma na tolik 
potřebnou modernizaci školy, oslovila zkušeného architekta, a byl vypracován projekt. Od začátku bylo jasné, že se 
bude muset rekonstruovat po etapách, které byly odvislé od aktuálních finančních možností Obce. Obyvatelé 
Podbřezí (a zvláště mladé rodiny s dětmi) už roky před tímto rozhodnutím volali po zřízení mateřské školy. Přání 
určitě legitimní, ale chyběly prostory. Řešení se našlo, ale před samotným budováním mateřské školy musela projít 
modernizací školní kuchyň a vytápění. Když už mateřská škola, tak Montessori s nejpromyšlenějším systémem 
předškolního vzdělávání. Tato etapa, „spolkla“ první miliony. Postupně se ve škole téměř každé prázdniny něco dělo. 
Shazovaly se prohnuté rákosové stropy, úplně se zrekonstruovaly toalety, budova se zateplila a dostala nový kabát – 
původní dle dobových fotografií z konce 19. století. Vždy se podařilo najít nějaké peníze, ať už z obecního rozpočtu 
nebo z dotací, ale také třeba i z výhry Domestos pro školy (dvakrát za sebou naše škola tuto celostátní soutěž vyhrála 
a získala tak 500 000,- právě na rekonstrukci toalet). A žáků utěšeně přibývalo a přibývalo. Dříve dvojtřídní škola už 
kapacitně nestačila a vyvstala potřeba otevřít třídu třetí. Dotace nepadají z nebe a vždycky se nezadaří, takže jsme po 
čtyři školní roky museli pro výuku využívat místo třídy náhradní prostory jídelny, chodby, tělocvičny. Když už bylo 
žáků z původních 20 (2008) téměř 50, začala být situace téměř zoufalá. Ale opět se na nás usmálo štěstí v podobě 
dotace z MŠMT, o kterou jsme několik let po sobě opakovaně neúspěšně žádali. Konečně mohla být realizovaná 11. 
etapa modernizace školy, na jejímž konci měly z půdních prostor vzniknout dvě učebny a zázemí pro učitele. Součástí 
projektu byla i výměna elektroinstalací v celé budově školy, vybudování výtahu, zavedení zařízení pro rekuperaci 
vzduchu do všech tříd, protipožární a bezpečnostní úpravy, protipovodňové terénní úpravy před školou, … Poslední 
etapa byla jak technicky, tak časově nejnáročnější. Rozhodnutí o přidělení dotace však přišlo až v říjnu 2018 a celá 
akce musela být ukončena do konce července 2019, aby se škola stihla uklidit a vybavit nové prostory nábytkem, 
tabulemi, technikou. Díky dobrému projektu ateliéru Zídka, nezměrnému úsilí a vytrvalosti bývalého starosty 
Podbřezí pana Antonína Novotného i současné starostky paní Ester Horákové, pracovnímu nasazení stavební firmy 
STAVOS Dobruška a KERSON Dobré, trpělivosti a obětavosti všech zaměstnanců školy a mnohých dalších, se po 
deseti letech od vzniku myšlenky vybudovat v Podbřezí moderní vzdělávací zařízení, mohli žáci Základní školy a 
Montessori mateřské školy v Podbřezí 2. září 2019 konečně posadit do nových lavic v krásných moderních 
prostorách, na které se tak těšili a na které jsme nyní všichni tak pyšní. Moc nás také těší, že přibývá i dětí 
přespolních. V letošním školním roce se ve škole vzdělává 44 žáků ZŠ, z toho 12, kteří nejsou spádoví. I díky těmto 
dětem je naše škola trojtřídní a poslední dotaci z MŠMT jsme i pro tento fakt získali. Važme si těchto dětí, hýčkejme 
si je a přejme si, aby jich přibývalo. Pomáhejme jim, aby jejich cesta do školy i ze školy byla bezpečná.   

Radomila Zelená, ředitelka školy  
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Ohlédnutí za naší školou     
   Když jsem dne 23. srpna 2019 vstupoval do budovy Základní školy a Montessori mateřské školy 
v Podbřezí, kde právě úspěšně proběhla kolaudace posledních stavebních úprav, vynořily se mi 
nostalgické vzpomínky na školní léta 1950 – 1954. Pro dospěláky to byly rušné politické doby, ale pro nás 
děti to byly nejkrásnější léta života. Je to již 69 let, kdy jsem jako prvňáček poprvé usedl do školní lavice 
této školy. To mě inspirovalo k tomu, abych sebe i Vás občané, seznámil, jak se škola během času 
měnila. Proto jsem požádal pana Luboše Pohla st. o fotografie a jejich úpravu původní školy. Přečetl 
jsem také materiál o historii školy od Pana Petra a dále jsem čerpal z materiálů Obce Podbřezí.  
     V roce 1896 byl položen základní kámen budovy školy. V roce 1897 se pokračovalo ve výstavbě tak, že 
9. září zdárně proběhla kolaudace. Stavba školy stála 17.526 zl. Dne 12. září 1897 byla nová škola 
slavnostně vysvěcena a předána k užívání.  

 

 
 
    Nejvíce dětí navštěvovalo nově postavenou školu ve školním roce 1909 – 1910. Bylo to 220 dětí a učilo 
se na směny a také v neděli. Nejméně dětí navštěvovalo školu 1993 – 1994 a to 18 dětí. Byl to 
nejkritičtější školní rok, kdy se podařilo aktivitou občanů a obce školu uchránit od definitivního uzavření.  
 
1957 – přístavba zděného sociálního zařízení, přízemí příslušenství bytu 
1964 – ve škole zřízen žňový útulek - později rozšířen v celoroční dětský útulek v přízemí školy 
1966 – ve třídách položeny parkety, na chodbách zhotovena terasová dlažba a osazeny nové      
             schody 
1970 – otlučena původní venkovní omítka a zhotovena nová břízolitová fasáda 
1983 – instalována akumulační kamna 
2005 – výměna dožilých dřevěných oken za okna plastová.  
    Celkové náklady: 800 000,- Kč, dotace: 350 000,- Kč, náklady obce: 450 000,- Kč. 

 
    V roce 2008 nastoupila jako ředitelka Mgr. 
Radomila Zelená. Ve spolupráci s obcí byl 
vypracován materiál, který definoval nové priority 
výuky. Stavební akce byla vedena pod názvem 
„Stavební úpravy budovy č.p. 3 na moderní 
vzdělávací zařízení“. Byla zpracována projektová 
dokumentace a v roce 2009 získáno stavební 
povolení. Dokumentaci zpracoval Ateliér Zídka-
Plocek-Misík, Hradec Králové. Na dokumentaci 
jsme vynaložili 816 641,00 Kč. Odhadované 
stavební náklady na 20 mil. Kč.  
                                                                        

    Dne 1. září 2009 přiletěla z Washingtonu (USA) na dvouroční stáž Kristin Asheim, rodilá mluvčí, která 
začala učit děti naší školy a sousedních škol v Dobrém a Bílém Újezdě anglický jazyk. To vše díky 
grantového projektu z Operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost s názvem: „Kvalitně i 
na vesnici“.  
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  Stavební úpravy započaly v roce 2010. Byl vybourán původní dřevěný trámový strop a nahrazen 
ocelovými nosníky. Podhled je ze sádrokartonu a je zavěšen na nosnících. Na nich je položen 
pozinkovaný profilovaný trapézový plech, kari síť a vše je zakryto několika vrstvami podlahové 
konstrukce včetně kročejové izolaci proti hluku. Na podlaze je položeno speciální PVC. 
     Celkové náklady: 1 573 096,- Kč, dotace: 600 000,- Kč, náklady obce: 973 096,- Kč.  

    V roce 2011 se prováděla rekonstrukce šatny, jídelny, výdejny jídel a příslušenství. Součástí bylo také 
odizolování obvodových zdí a podkladního betonu pod podlahy. Na izolaci byly položeny rozvody teplé a 
studené vody, topení, elektroinstalace a vnitřní kanalizační rozvody. Vše bylo přikryto konstrukcí 
podlahy a na povrch položeno PVC. 
    Celkové náklady: 2 795 504,- Kč, dotace:  1 956 649,- Kč, náklady obce: 838 855,- Kč. 

    V roce 2012 se prováděly stavební úpravy bytu na Montessori mateřskou školku, výstavba ČOV a 
kanalizace. Vybudovaly se chodníky do školky a tím byl zajištěn bezbariérový vstup do budovy školy. 
Vstup do sklepa byl zabezpečen protipovodňovou ochrannou zdí. Vybudovalo se vodotěsné zázemí pro 
tepelná čerpadla a jejich osazení. V prostoru u tepelných čerpadel se začala budovat šachta pro výtah. 
    Celkové náklady: 7 168 922, dotace: 2 590 000,- Kč, náklady obce: 4 578 922,- Kč.   
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Píše se rok 2014. Protože pedagogický sbor včetně ředitelky neměl žádné uzavíratelné zázemí, bylo 
rozhodnuto, vybudovat v podkroví kabinet pro pedagogický sbor a ředitelku. Nejdříve se vybudovala 
nová podlaha, následně se ze sádrokartonu vybudovaly příčky a podhled. Do zateplené střešní 
konstrukce byla vsazena střešní okna a podlaha byla opatřena PVC.   
    Celkové náklady: 1 135 574,- Kč, dotace: 415 118,- Kč, náklady obce: 720 456,- Kč. 

 
    V roce 2015 se využila výhodná dotace na zateplení obvodového pláště budovy školy. Venkovní zdivo 
bylo pokryto vrstvou polystyrénu a po všech potřebných stavebních úpravách byla provedena barevně 
stylová fasáda. Se zateplením budovy souvisela i další etapa vytápění a to tím, že se osadila další 
souprava tepelného čerpadla. Ve druhém nadzemním podlaží se podařilo vybudovat nové sociální 
zařízení a byla protažena šachta výtahu do úrovně stropu. 
    Celkové náklady: 3 584 870,- Kč, dotace: 1 946 872,- Kč, náklady obce: 1 637 998,- Kč 
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     V roce 2016 se prováděly stavební úpravy suterénu a v podkroví byl vybetonován železobetonový 
nosník na uchycení stávajícího stropu, nové podlahy a podpěry nosného trámu krovů. 
    Celkové náklady 528 533,- Kč, dotace 242 000,- Kč, náklady obce: 286 533,- Kč 

    V roce 2017 se nad stávající stropní dřevěnou konstrukcí osadily ocelové nosníky. Na nich je položen 
pozinkovaný profilovaný trapézový plech, na něm je položena kari síť a vše je zakryto podkladní 
betonovou deskou. 
    Celkové náklady: 1 068 290,- Kč, dotace: 600 000,- Kč, náklady obce: 468 290,- Kč.  

    V roce 2018 – 2019 proběhly nejnákladnější 
závěrečné stavební úpravy budovy školy. Nejdříve se vy-bouraly komíny, následně se vyztužil ocelovou 
konstrukcí krov a bylo provedeno nové podbití pod kryti-nu Lindab. Vyzdily se potřebné nosné příčky, 
ostatní se zhotovily ze sádrokartonu. Vyzdila se také ná-stavba nad stávající sociální zařízení. Zabudovala 
se střešní okna a podhled byl kompletně zateplen a zakryt sádrokartonovými deskami. V technické 
místnosti byly osazeny jednotky klimatizace s rekuperací a byl proveden rozvod vzduchu do všech 4 tříd. 
V sociálkách se osadily všechny potřebné elementy a byl uveden do provozu osobní výtah. Byly také 
provedeny závěrečné venkovní úpravy jak před hlavním vchodem, tak i v okolí budovy. 
Celkové náklady: 12 373 431,- Kč, dotace: 7 673 246,- náklady obce: 4 700 185,- Kč. 
 
    Závěrečná kolaudace se uskutečnila dne 23. srpna 2019. Odpoledne téhož dne se setkali všichni 
zainteresování, kteří přispěli ke zdárnému provedení náročných stavebních úprav. Přítomen byl také 
mimo jiné poslanec parlamentu ČR a zastupitel Královéhradeckého kraje MVDr. Pavel Bělobrádek. 
Kromě zástupců školy a obce byl také přítomen stavební dozor a zástupci projekční kanceláře, kteří 
vypracovávali potřebnou projektovou i prováděcí dokumentaci, Ing. arch. Jiří Zítka a Ing. Jiří Milička. 
Poděkování bylo osobně tlumočeno Ing. Josefu Koblásovi, jednateli společnosti STAVOS Dobruška, která 
prováděla všechny stavební úpravy kromě té závěrečné etapy. Poděkování patří také společnosti 
KERSON Dobré za zdárné provedení poslední etapy jak z hlediska časového, tak i stavebních prací. 
Kvalitní práci odvedli i přítomní zástupci DABONY Rychnov nad Kněžnou. Děkujeme samozřejmě taky 
všem, kteří nám poskytli finanční pomoc ve formě dotací. Byly to následující organizace: Ministerstvo 
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školství a tělovýchovy,  Ministerstvo pro místní rozvoj, Ministerstvo životního prostředí, Státní fond 
životního prostředí a Ministerstvo práce a sociálních věcí – všechny sem sídlem v Praze. Finančně také 
přispěl Krajský úřad Královéhradeckého kraje, Místní akční skupina Pohoda Venkova našeho regionu a 
společnost Domestos. 
    V neděli 1. září byla budova slavnostně vysvěcena páterem Aloisem Šeligou z Dobrušky a po té 
následovala od 8:00 hod. v kostele Proměnění Páně v Bílém Újezdě děkovná bohoslužba za účasti 
starostky Obce Podbřezí Ester Horákové a ředitelky Základní školy a Montessori mateřské školy Podbřezí 
Mgr. Radomily Zelené.   
    V pondělí 2. září na zahájení nového školního roku přijala pozvání krajská zastupitelka a gestor 
pověřený školstvím Mgr. Martina Berdychová. Prvňáčkům rozdala praktické stavebnice, které jim budou 
sloužit k rozvoji praktické dovednosti a rozvoje technického myšlení. Její vystoupení natáčela Televize 
V1. Televizní záznam, který nám byl zaslán, je ke shlédnutí na webových stránkách obce a školy.  
    Celkové náklady stavebních úprav od roku 2009 – 2019 činily: 31 140 074,- Kč, z toho dotace: 
16 023 885,- Kč, náklady obce: 15 116 189,- Kč. 
    Přeji učitelům všech stupňů, ostatním pracovníkům a žákům, kteří budou plnit každý své poslání, aby 
se jim v nově opravené budově Základní školy a Montessori mateřské školy V Podbřezí dobře pracovalo 
a nahradili dřívější lidové rčení: „Učení je mučení a to si musí každý protrpět“ rčením: „Učiteli 
přistupujme vždycky s úctou“.     
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                                                                             Zpracoval: Antonín Novotný, zastupitel 

 


